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Незалежнае выданне Выдаецца з 1999 г.

7-я старонка

3-я старонка

2-я старонка

Heineken уничтожил Речицкий
пивзавод. Кто следующий?

Мужская компания, пиво, сухарики,
чипсы, футбол — отличный отдых!
Мой брат очень любит так
проводить время. Когда он приезжал
к нам в Беларусь, мы обычно
советовали ему покупать речицкое
пиво, ссылаясь на то, что оно очень
качес-твенное.
Оборудование для брожения и

дозре-вания пива были закуплены
Речиц-ким пивзаводом в Германии
и уста-новлены в 2005 году. Когда-
то «Речицапиво» обеспечивало
около 8 процентов пивного рынка
Беларуси, пиво экспортировалось в
Россию. Оно было хорошо известно:
«Днепровское», «Полесское»,
«Янтарное», «Речицкое светлое»,
«Речицкое хмельное», «Речицкий
портер», «Лебенбир» — сорта,
которые еще помнит старшее
поколение любителей ячменного
напитка. Они были гордостью
белорусских пивоваров!
Всё это исчезло после 2008 года,

когда завод приобрела голландская

компания Heineken. Теперь речицкое
пиво разливают в Бобруйском
филиале компании, а также в
Калининграде и… завозят в
Беларусь. Естественно, это уже
совсем не то «Речицкое».
В конце августа 2013 года под видом

«оптимизации производства» в
Речице полностью свернуто
производство пива и кваса, уволено
(из неоднократно сокращенного
коллектива) около 70 человек. А
оборудование потихонечку
демонтируется и вывозится…
Такими темпами можно ожидать и
закрытие Бобруйского филиала —
заводы Heineken в Калининграде и
Петербурге могут «утопить»
Беларусь в «белорусском пиве»!
Боюсь, что в следующий раз, когда

мой брат захочет провести время с
друзьями у нас в Беларуси и попить
пивка, нам придется советовать ему
купить российскую «Балтику».

Жанна Сементович

У Воўчай Гары
– воўчыя
штрафы

Чёрные
лесорубы

Гомельщины

«Terra»: зімовы
рыцарскі турнір
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Рэчыцкі лідэр прадпрымаль-
ніцкага руху, кіраўнік
прыватнага гандлёва-
вытворчага  прад-прыемства
“Аліда і К” Алег Шабетнік
штрафаваны на 13 мільёнаў
рублёў… за абыходжаньне з
адыходамі ў  вёсцы Воўчая Гара.
Пастанову на буйны штраф  вынес

22 лістапада намесьнік начальніка
раённай інспэкцыі прыродных
рэсурсаў і аховы навакольнага
асяродзьдзя Сяргей Кізілаў.
Інспэкцыя нібыта выявіла ў вёсцы

Воўчая Гара, дзе знаходзіцца
юрыдычная адрэса  гэтага
прадпрыемства, кавалкі асфальту,
мэталялёму, палімэрнай дахоўкі,
бітай цэглы, а таксама  сучкі й
галінкі. Канстатуецца таксама,
што прадпрыемствам “не

распрацавана й не зацьверджана ва
ўстаноўленым парадку інструкцыя
па абыходжаньню з адыходамі
вытворчасьці на тэрыторыі
прадпрыемства” – такое
патрабаваньне  ўтрымлівае закон “Аб
абыходжаньні з адыходамі”.
“Самае цікавае, што я ўжо не

аднаразова пісаў на сайце “Гавары
праўду!”, што раённая

прыродаахоўчая інспэкцыя не рэагуе
на шэраг самавольных звалак у раёне,
дзе павялічваюцца гурбы сьмецьця.
Выглядае, што інспэкцыя досыць
празрыста намякае, каб я ня
ўмешваўся туды, куды яна ня хоча”,
– кажа Алег Шабетнік.
Апрача таго, прадпрымальнік
зьвяртае ўвагу, што пастанова
выносілася з парушэньнямі, нібы ў
“гарачцы”. Бо двор у Воўчай Гары
належыць на правах уласнасьці  жонцы
прадпрымальніка, а не ягонаму
прадпрыемству “Аліда і К”.
Прадпрымальнік натуральна мае
аспрэчыць гэты 13-мільённы штраф –
ня  выць жа насамрэч з-за яго ў Воўчай
Гары па-ваўчынаму.

У Воўчай Гары – воўчыя штрафы

Аляксей  Клімчук

Совсем недалеко от деревни Волчья гора, которая находится в Речицком
районе, рос небольшой лесок. Рос и радовал местных жителей обилием
ягод и грибов.
Но для увеличения посевных площадей, около 30 соток лесной зоны –

решено было выкорчевать.  Сказано – сделано. Сделано – да не совсем
так, как решено.
На месте лесного массива образовалось озеро. И для того чтобы

сгустить воду из образовавшегося озера, пришлось выкопать  отводной
канал. Канал этот  получился протяжённостью около километра. Но вода
так быстро не сдалась. Она ушла, но  в другое место. На перекрёстке
трасс Речица-Хойники — Гомель-Комарин образовалась водная гладь.
И залила  территорию в несколько раз большую, чем  занимало озеро у
деревни  Волчья Гора. Теперь уже пришлось выкопать озеро для отвода
воды у данного перекрёстка.
Увы, история на этом не заканчивается, так как вновь появившееся

озеро не спасает  перекрёсток от воды. Можно представить, сколько
бюджетных денег вложено в эту бесконечную, бесполезную и вредную
«операцию». А сколько ещё нужно вложить …
Хочется спросить, куда смотрит экологическая служба и кто давал

добро на уничтожение лесопосадки и на все последующие действия?
P.S.  А вырубленные деревья сложили за кладбищем деревни Волчья

Гора, устроив несанкционированную свалку. Но это уже совсем другая
история. Роман Карпов

Лес вырублили, посевных площадей не
получили и в придачу затопили перекресток
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Роман Карпов

Жительница Речицы несколько дней назад
купила в речицком магазине «Березка» зельц.
«Я понимаю, что продукт не из самых дорогих
и качественных, но "начинка" заставила меня
ужаснуться», - пишет девушка.
При нарезании девушке попалась ветеринарная

игла от шприца. Длина иглы – 2,5 сантиметра.
«Слава Богу, что я ее заметила, потому что мне
просто страшно подумать , что бы могло случиться, если бы кто-либо из моих близких
все же ЭТО съел. Будьте осторожны и внимательны, проверяйте то, что едите», -
пишет читательница.
Судя по фотоснимкам, зельц с ветеринарной иглой был произведен в деревне Заспа

Речицкого района. В ближайшее время купившая его речичанка намерена идти в
местный центр гигиены и эпидемиологии, чтобы написать просьбу о проверке данного
производителя.
Отметим, что посторонние предметы в продуктах белорусского производства

попадаются регулярно. Уникальность данного случая в том, что обнаружен
действительно опасный для жизни предмет, чего раньше не случалось.

Опасная колбаса

Чёрные лесорубы Гомельщины
В Мозырском районе чёрные

лесорубы уничтожили часть
вековой дубравы, ущерб -

тысячи долларов.

В Мозырском районе чёрные
лесорубы проредили вековую дубраву.
Отдельные деревья в разорённых
угодьях Мелешкович-ского
лесничества в диаметре достигали
метра.
Под топор браконьеров помимо дубов

попали ольха и граб. Нанесённый
ущерб оценивается в десятки
миллионов рублей.
Лесорубы-нелегалы пришли в лес как

на склад древесины. Злоумышленники
конкретно знали чего, сколько и где

взять. Дубы нарезали по три метра,
рядом ольху - по шесть. Специалисты
говорят, заказ под конкретные цели
конкретной лесопилки. Разумеется,
частной и скорее всего не в
Мозырском районе. Правда, вывезти
успели только часть древесины.
"На пне колодки в диаметре от 80

сантиметров. На чёрном рынке это
стоит порядка 250 - 300 долларов за
колоду длиной 4 метра", - рассказывает
оперативный сотрудник.
Ценные породы традиционно в сфере

преступных интересов. Не удивительно,
ведь кубометр вагонки из ольхи
сегодня обойдётся почти в 6
миллионов рублей, а цена на дубовые
двери может достигать и тысячи
долларов. Так что ущерб, оценённый
в 35 миллионов белорусских рублей,
с потенциальной прибылью
преступников отличается в разы.
Действия чёрных лесорубов иначе как

варварскими не назовешь. Для
подъезда к вековым дубам были
вырублены десятки деревьев. Целая
трасса получилась в лесу. Она была
необходима для подъезда тяжёлой

спецтехники. Ведь вручную вывезти
полутонные брёвна просто нереально.
Масса одного кубометра дуба может
превышать семьсот килограммов. А
значит без гидравлического
манипулятора-погрузчика здесь было
просто не обойтись. На вопрос почему
в лесу беспрепятственно работала
нелегальная бригада, оснащённая по
последнему слову техники, в местном
лесничестве нам предпочли не
отвечать. Все точки над «і» расставят
сотрудники следственного комитета.
"Проверяются как работники лесхоза,

так и лица, совершившие ранее
аналогичные преступления, а также
лица не работающие и проживающие
в районе совершенного преступления",
- сообщил старший следователь
Мозырского Районного отдела
следственного комитета Вячеслав
Ковалёв.
Это не единственный факт нелегальной

порубки в регионе. За последнее время
лесные нелегалы успели поорудовать
и в других лесничествах Мозырского
и Наровлянского районов.

Максим Ковалев
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Кошт паслуг ЖКГ будзе
індэксавацца разам з ростам
даходаў насельніцтва і разам з
курсам даляра.
Камунальнікі скардзіліся, што

абясцэньванне беларускага рубля
робіць пакрыццё насельніцтвам
затрат на аказанне жыллёва-
камунальных паслуг меншым, чым
яны планавалі. З мэтай ліквідаваць
гэтую несправядлівасць улады

вырашылі ўнесці змяненні ва ўказ
«Аб мерах па павышэнню
эфектыўнасці работы жыллёва-
камунальнай гаспадаркі».
У афіцыйным паведамленні прэс-
службы Лукашэнкі новаўвядзенні
матываваныя жаданнем не дапусціць
«зніжэння акупнасці жыллёва-
камунальных паслуг». У гэтых мэтах
прадугледжаная індэксацыя тарыфаў
на жыллёва-камунальныя паслугі для
насельніцтва.
З гэтага часу тарыфы ЖКГ будуць
павышацца кожны год з 1 студзеня.
Памер павышэння будзе
эквівалентны 5 далярам ЗША «па
сярэднегадавым значэнні абменнага
курсу». Аднак тарыфы могуць
вырасці і вышэй сумы, атрыманай
шляхам такіх разлікаў. Аднак у
гэтым выпадку неабходная згода

кіраўніка нашай дзяржавы.
Разлікі будуць арыентаваныя на

сям'ю з трох чалавек, якая жыве ў
двухпакаёвай кватэры агульнай
плошчай 48 кв.м, «пры
нарматыўным спажыванні
жыллёва-камунальных паслуг».
Разбірацца ў тонкасцях гэтых

разлікаў даручана Мінэканомікі, а
таксама Мінжылкамгасу, Мінэнерга
і Мінфіну.
Акрамя штогадовага павышэння,

тарыфы на жыллёва-камунальныя
паслугі будуць індэксавацца
штоквартальна - разам з заработнай
платай насельніцтва. Пры гэтым
памер павышэння будзе
арыентаваны на індэкс намінальнай
заработнай платы па краіне за
папярэдні квартал.

«Камуналка» будзе даражэць разам з
далярам

Ганна Жук

Золотовалютные резервы на 1 декабря 2013 года составили 6465,2 млн. долларов США.
В ноябре они сократились на 355,5 млн. долларов. С начала года снижение резервов составило 1629,8

миллионов долларов, сообщает пресс-служба Национального банка Беларуси.
Де-факто снижение золотовалютных резервов в ноябре превысило полмиллиарда долларов, но было

компенсировано прямой продажей 120 выпуска трехлетних ВГДО на сумму 67 млн. долларов, а также
$110 млн. синдицированного кредита, который государственный Беларусбанк в конце ноября (документ
подписан 28 ноября) привлек на внешних
рынках.
В составе ЗВР резервные активы в

иностранной валюте составили 3665,0
млн. долларов США, снизившись на 115,9
млн. долларов США за ноябрь.
Монетарное золото снизилось на 98,6
млн. долларов США до 1752,7 млн.
долларов США.  Прочие активы составили
471,1 млн. долларов США, снизившись на
140,0 млн. долларов США. СДР
(специальные права заимствования МВФ)
снизились на 1,1 млн. долларов США до
576,3 млн. долларов США на 1 декабря.

Золотовалютные резервы рухнули

Ян Ильин
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Белорусскому сельскому хозяйству нужна
скорая помощь

В Беларуси готовится план
мероприятий по оздоровлению
сельхозпредприятий. Такие меры
носят вынужденный характер, ведь
финансовое положение организаций,
которые работают в сельском
хозяйстве, неудовлетворительное.
Проявляется это в том, что
прибыльность существенно
снизилась, долги выросли,
«просрочка» увеличилась, и
появились даже трудности с
выплатой зарплат работникам.
Проблемой занимается
правительство…
Финансы поют романсы
После того как в стране

завершилась уборка урожая и
прошли «Дожинки», выяснилось, что
финансовые результаты
деятельности сельскохозяйственных
организаций отнюдь не радужные.
Около месяца назад премьер-

министр Беларуси Михаил
Мясникович поручил подготовить
предложения по оздоровлению
ситуации в агропромышленном
комплексе. К поручению
прилагалось довольно подробное
описание финансовой ситуации в
АПК.
К сожалению, такие документы, в

которых отражены неутешительные
результаты работы секторов
белорусской экономики, до широкой
публики редко доводятся.
Тем не менее, после длительных

поисков в правовых базах данных
БелаПАН удалось найти
распоряжение премьер-министра,
которое проливает свет на реальное
положение дел в агропромышленном
комплексе страны.
Оказывается, финансовое

положение ряда хозяйств уже не
позволяет даже своевременно
выплачивать зарплату работникам.
«В последние месяцы значительно

ухудшилась ситуация со
своевременностью выплаты
заработной платы. На 1 октября 2013
года 317 организаций системы
Министерства сельского хозяйства и
продовольствия не выплатили
заработную плату на сумму 156
млрд. рублей», — сообщается в
распоряжении белорусского
премьер-министра.
Понять, почему возникли такие
проблемы, можно, обратив внимание
на динамику финансовых
обязательств сельхозпредприятий.
По данным правительства,
финансовые обязательства
организаций агропромышленного
комплекса достигли 122 трлн. рублей
и увеличились по сравнению с
началом года на 39%. «При этом
сумма просроченных финансовых
обязательств составила 8,9 трлн.
рублей и увеличилась на 76%», —
говорится в распоряжении премьер-
министра.
Ухудшение финансовых результатов
работы организаций АПК
выразилось также в снижении
размера прибыли (по сравнению с
прошлым годом) и существенном
увеличении количества убыточных
сельхозпредприятий.

Ввиду столь тревожных тенденций
в агропромышленном секторе
белорусский премьер поручил около
месяца назад создать
республиканскую и областные
рабочие группы «для выработки
предложений по оздоровлению
экономики» АПК.
По информации БелаПАН, в ноябре

участники рабочих групп свои
предложения представили, и в
скором времени должен быть принят
комплексный план по оздоровлению
финансового положения
сельхозпредприятий.
Эксперт: свободного рынка нет
Надо сказать, что сложная

ситуация, возникшая в текущем году
с финансовым положением
сельхозпредприятий, —
перманентная. На
правительственном (и на
президентском) уровне каждый год
звучит критика в адрес
сельхозпредприятий в связи с их
низкой эффективностью. Последний
раз упреки в адрес АПК слышались
в октябре этого года.
«Меня категорически не

устраивает та экономическая и
финансовая эффективность, которая

окончание на стр. 6
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сегодня складывается в этой
сфере», — подчеркивал Александр
Лукашенко, обращаясь к аграриям.
Эксперты выделяют несколько

главных причин, которые приводят к
отрицательным финансовым
показателям в деятельности АПК.
Одна из основных — высокие
затраты.
«Сегодня затраты на производство

нашей сельскохозяйственной
продукции значительно выше, чем в
тех странах, которые наряду с нами
поставляют продукцию на
российский рынок», —
говорит экономист,
бывший советник
министра сельского
хозяйства и продо-
вольствия Казимир
Романовский.
Высокие затраты

эксперт объясняет тем,
что по уровню
технологий и
продуктивности кормов
белорусские хозяйства
зачастую уступают конкурентам.
«Если мы сегодня тратим 4

килограмма кормов на производство
единицы продукции в
животноводстве, то в европейских
странах — 2,5 килограмма. Таким
образом, при аналогичных затратах
мы получаем разный результат», —
констатирует Романовский.
Повышение эффективности

деятельности агропромышленного
комплекса эксперт связывает с
приходом частной формы
собственности в сельское хозяйство.
«У нас сегодня главная проблема

— отсутствие в сельском хозяйстве
собственника, который определяет
направления деятельности и
нацеливает предприятия на
получение прибыли. У нас хозяйства

ориентируют на другое: давай
больше урожай, выше надои, а
вопросы эффективности уходят на
второй план», — отмечает Казимир
Романовский.
Кстати, в прошлом году Научно-
исследовательский экономический
институт Минэкономики проводил
опрос руководителей сельхоз-
предприятий и только около 9%
респондентов заявили о том, что
занимаются сельским хозяйством,
потому что считают свое дело
прибыльным бизнесом.
В 2010-м белорусский президент

предупреждал, что неэффективные
сельхозпредприятия будут
продаваться. «Два года еще
побарахтаетесь, а потом кто не
выйдет на рентабельную работу —
будем приватизировать», — говорил
Александр Лукашенко.
Однако процесс перехода
белорусских хозяйств в руки
частных инвесторов (эффективных
собственников) так и не начался.
Вероятно, это связано с двумя
факторами. С одной стороны,
государство все еще не готово
расстаться с контролем за
сельхозпредприятиями, с другой —
ситуация в отрасли не способствует
приходу частных инвестиций.
Сложно в отдельные сельхоз-
предприятия инвестировать, если не

Белорусскому сельскому хозяйству нужна
скорая помощь

меняется система функцио-
нирования АПК в целом, говорит
управляющий партнер белорусского
офиса консалтинговой компании
Civitta Даниэль Крутцинна,
занимавшийся привлечением
инвесторов в некоторые хозяйства
Беларуси.
«Сегодня продолжается доти-
рование приобретения техники,
семян и топлива для хозяйств.
Понятно, что если некоторые
хозяйства перейдут в руки частных
инвесторов, этих дотаций не будет,
и они окажутся в неравных условиях

работы на рынке с
другими сельхоз-
предприятиями», —
отмечает Крутцинна.
Кроме этого, добав-

ляет инвестиционный
консультант, агро-
промышленный сектор
Беларуси сильно
зарегулирован.
« Б е л о р у с с к и е

сельхозпредприятия
должны по регули-

руемым ценам продавать свою
продукцию молокоперера-
батывающим и мясопере-
рабатывающим комбинатам.
Свободного рынка нет», —
констатирует Даниэль Крутцинна.
Таким образом, ситуация в
агропромышленном комплексе
Беларуси не благоприятствует
привлечению инвестиций в отрасль,
соответственно, в этих условиях
сложно рассчитывать на повышение
эффективности работы хозяйств.
Отсутствие реформ в
агропромышленном комплексе
ведет к перманентному
возникновению финансовых
кризисов в отрасли, и текущий год
тому явное подтверждение.

окончание, начало на стр. 5

Дмитрий Заяц
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«Terra»: зімовы рыцарскі турнір

Вайскова-гістарычны клуб «Тerra»
ладзіць традыцыйны зімовы турнір.
З кастрычніка па красавік штомесяц
у апошнюю суботу (акрамя
пераднавагодняга снежня) у Рэчыцу
завітваюць сапраўдныя рыцары з
розных гарадоў. У мінулыя
выходныя на тэрыторыі цэнтра

«Пазашкольнік», дзе і месціцца
цяпер клуб, прайшлі паядынкі
другога тура.
Рух гістарычнай рэканструкцыі –

гэта напрамак дзейнасці, які не
губляе сваёй папулярнасці на
працягу ўжо некалькіх пакаленняў.
Зарадзіўшыся ў 1990-я, калі
з’явілася вялікая цікавасць моладзі
да гісторыі, калі многія насамрэч
адкрылі для сябе насычаную
гісторыю беларускага
сярэднявечча, рух і зараз прыцягвае
ўсё новых і новых удзельнікаў.
Цяпер у клубе «Terra» стала
займаецца каля трох дзясяткаў
удзельнікаў. Пры гэтым узроставы
дыяпазон нельга акрэсліць толькі
моладдзю. Тут і юнакі – прычым,
як хлопчыкі, так і дзяўчынкі – векам
ад 12 гадоў, і нават пенсіянеры –
адзін з выйшаўшых на заслужаны
адпачынак, з’яўляецца чальцом
клуба «Terra», ён нават вырабіў ды
выкарыстоўвае тут свой асабісты
даспех, у якім удзельнічае ў розных
рыцарскіх фэстах. Аматары
гістарычнай рэканструкцыі сваё
адзенне, даспехі, зброю, харугвы ды

іншыя прылады вырабляюць самі на
занятках клубаў.
У асноўным моладзь – новае

пакаленне рыцараў – змагалася ў
другім туры зімовага турніру, што
праводзіцца «Terr ’ай». Варта
зазначыць, што менавіта рэчыцкі
клуб з’яўляецца адзіным, хто ў так

званае міжсязонне
арганізоўвае падобныя
турніры, прынамсі – на
Гомельшчыне. Прычым
гэты турнір нават не
столькі мае на мэце
выяўленне наймац-
нейшых, колькі дазваляе
хлопцам, што захапляюц-
ца гістарычнай рэкан-
струкцыяй, падтры-
мліваць сябе ў належнай
ваярскай форме,

паляпшаць свае ўменні, правяраць
рыштунак, як кажуць – у баі.
Увогуле ў зімовым турніры бяруць

удзел каля дзесяці клубаў
гістарычнай рэканструкцыі. Да нас
прыязджаюць госці з Гомеля,
Мазыра, Пінска. У другім туры
ўдзельнічалі байцы клубаў
«Фалькон», «ГФА», «Старая вежа»,
«Белы крыж» з Гомеля, а таксама,
вядома ж – гаспадары турніру – клуб
«Terra».
Непрацяглая падрыхтоўка –

прыехаўшым удзельнікам патрэбна
падрыхтаваць свае даспехі, адзенне,
зброю, апрануцца належным чынам
– і вось ужо каля імправізаванага
рысталішча зазвінелі сталёвыя
даспехі рыцараў ды пачуліся воклічы
так званых маршалаў, ці сучаснаю
моваю – суддзяў. Першая іх
каманда: «Зброю да агляду!»
Насамрэч – зброя на падобных
турнірах мае адпавядаць пэўным
патрабаванням, прапісаным у
правілах. Яна не драўляная, не з
пенапласту ці пластмасы, яна
сапраўды сталёвая, але не павінна
быць завойстранай. У астатнім жа –

усё амаль, як у сапраўдным
рыцарскім паядынку, якія часцяком
адбываліся на нашых землях
стагоддзяў пяць таму.
Усе ўдзельнікі падзяляюцца на так
званых «завадатараў» і «адказнікаў».
На працягу тура кожны завадатар
мае кінуць покліч кожнаму адказніку
ды правесці бой з кожным з іх. Ачкі
налічваюцца за выніковыя трапленні
зброяй па паразнай зоне на целе
саперніка. А падлік удараў
выконваюць маршалы.
Жарсці на рэчыцкім рысталішчы
часам закіпалі нежартоўныя.
Хлопцы, якія яшчэ колькі хвілін таму
нават не нагадвалі нечага ваяўнічага,
апрануўшы на сябе ўсе даспехі,
набывалі сапраўды пужаючы выгляд.
А звон мячоў аб сталёвыя даспехі
ствараў уражанне ўпартай бітвы дзе-
небудзь пад Оршаю ці Грунвальдам.
Прыгожыя дамы сэрца, таксама,

дарэчы, у сярэднявечных строях,
сціскалі далонькі, заўзеючы за сваіх
абраннікаў. Таксама паўзбоч
рысталішча знаходзіліся абавязковыя
ўдзельнікі турніраў – збраяносцы
рыцараў. І, варта сказаць, што акрамя

заканчэнне на стар. 8
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Наклад 299 экз. надрукаваны на ксераксе
Распаўсюджваецца бясплатна

Галоўны рэдактар - Валерый Пуціцкі

Калі парушаюцца вашыя правы і
вам патрэбная бясплатная
юрыдычная дапамога,
праваабаронцы заўсёды
дапамогуць вам!
Звяртайцеся па тэлефонах:
Валерый Пуціцкі
тэл.: 8 029 3517978
Мікалай Пытлеў
тэл.: 8 029 3048239

выпраўлення свайго рыцара на бой, надаралася ім
папрацаваць і ў час саміх паядынкаў. То меч выпадзе
(за гэта з байца здымаецца ачко), то рыштунак
сапсуецца. Здараліся і невялікія канфузы. У аднаго ваяра
падчас змагання парваўся рэмнік, што трымаў на назе
сталёвую лату. То збраяносцу, каб яго «гаспадар» не
выбыў са змагання, тэрмінова давялося шукаць, чым
адрамантаваць даспех. Трапіўся якісьці глянцавы ярка-
чырвоны рэмнік ад нейкай кітайскай вопраткі.
«Чайнаўская» дэталь усё ж дапамагла рыцару
пратрымацца да канца бітвы!
Гэта не жартачкі – біцца ў поўным рыштунку

сярэднявечнага рыцара. Многія, здымаючы пасля
заканчэння сваю вопратку, мелі цалкам мокрыя суколкі.
І тут сапраўды верыцца, што свабоду і незалежнасць
краіны нашыя продкі здабывалі потам, а ўлічваючы
жорсткасць нашых ворагаў, – і крывёю. На турніры ў
клубе «Terra» да крыві, канешне ж, не дайшло. Ды й не
павінна было дайсці: усё ж гэта – рэканструкцыя!
Пераможцу зімовага турніру магчыма будзе вызначыць

толькі пасля заканчэння ўсіх шасці тураў паводле
агульнай колькасці перамог над усімі супернікамі.
Тым, хто неабыякавы да гісторыі нашай зямлі, каго

зацікавіла справа гістарычнай рэканструкцыі, хто,
урэшце, хоча патрапіць у часы Вітаўта ды Канстанціна
Астрожскага, адчуўшы на сабе парадак тагачаснага
жыцця, калі ласка – у клуб гістарычнай рэканструкцыі,
што знаходзіцца ў памяшканні цэнтра пазашкольнай
работы па вуліцы Гастэлы, 212!

заканчэнне, пачатак на стар. 7

«Terra»: зімовы
рыцарскі турнір Палітычны анекдот

— Што ў Беларусі думаюць пра хваляваньні ў
Кіеве?
— Спачатку было троху зайздросна, а потым
прыцярпеліс

***
— Аляксандр, я ўсё зрабіў, як ты і казаў.
— Віця-Віця, разагнаў так разагнаў, а пасадзіць
ты забыў.

***
Беларусь, нашыя часы.
— А вы адкуль?
— З Беларусі.
— А вы хто?
— Беларус.
— А чаго тады па-беларуску размаўляеце?

***
Лукашэнка абвяcьціў новую ідэю збору грошай з
насельніцтва - плаціць за выезд з краіны - 100$
за выезд з гораду -50$
за выезд з раёнчыка - 10-20 $, у залежнасьці ад
катыгорыі раёна.

***
Любишь безнаказанно совершать уголовные
преступления - иди работать в тюрьму или на
избирательный участок

Па матэрыялах А. Мядзведзева, “Дняпровец”


